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PROTOKÓŁ  Nr XLI/2014 

XLI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 5 listopada 2014 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 15 
35

.
    

 

XLI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XL sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych 

 

Nieobecni: Radny Andrzej Barcik – zrzeczenie mandatu 

                   Radna Bernadeta Łukaszewska 

                    

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani Małgorzata Zdunek              - Skarbnik Gminy  

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pani Anna Biskupska                   - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie 

7. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

8. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

9. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

10. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

11. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

12. Pan Remigiusz Feliksiak             - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 

13. Pan Miłosz Sobczyk                    - Dzielnicowy 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XL sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja  Wójta Gminy Ryjewo z realizacji zadań inwestycyjnych w latach 2010-2014.  

5. Podsumowanie działalności Rady Gminy Ryjewo w VI kadencji w latach 2010-2014. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zakończenie obrad.   

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XL  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XL sesji z 

dnia 29 października 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
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opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy                       

są uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy 

Ryjewo przyjęła jednogłośnie protokół  z  XL  sesji Rady Gminy z dnia 29 października 2014 

roku. 

 

Ad.4. Informacja  Wójta Gminy Ryjewo z realizacji zadań inwestycyjnych w latach 

2010-2014.  

 

Pan Józef Gutowski: Na terenie Gminy Ryjewo w okresie minionych 4 lat dzięki staraniom 

tutejszego samorządu powstało lub też jest w trakcie realizacji kilka ważnych dla 

społeczeństwa inwestycji.  Do najważniejszej, z uwagi na charakter, zaliczyć należy budowę 

wodociągu dla miejscowości Borowy Młyn, Pułkowice oraz Watkowice. Realizacja tego 

projektu przewidziana jest na czwarty kwartał 2014 roku. Koszt zadania wynosi 825.330,00 

zł. Kolejną bardzo ważną inwestycją była budowa budynku szkoły podstawowej dla klas 0-3 

wraz z pomieszczeniami Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie. Inwestycja ta 

zrealizowana została w roku 2011. Koszt zadania zamknął się kwotą 3.675.970,47 zł. 

Młodzież szkolna mogła skorzystać z projektu „Indywidualizacja w Gminie Ryjewo” 

polegającego na wyrównywaniu szans edukacyjnych. W ramach projektu odbyło się 770 

godzin mających na celu wsparcie indywidualnego rozwoju uczniów klas I-III szkół 

podstawowych na terenie Gminy Ryjewo. Zaplanowane w projekcie działania ukierunkowane 

były na wyrównanie dysproporcji edukacyjnej w trakcie kształcenia. W ramach projektu 

doposażona została baza dydaktyczna w szkołach podstawowych. Wysokość dofinansowania 

wyniosła 84.126,30 zł.  W związku ze zmianą ustawy dot. utrzymania czystości na terenie 

gminy, samorządy zobowiązane zostały do utworzenia tzw. Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych, który na terenie gminy Ryjewo powstał w miejscowości Mątowskie 

Pastwiska. Do punktu tego, mieszkańcy gminy, mogą  dostarczać odpady nie odbierane przez 

firmę wywozową. Mieszkańcy Ryjewa zyskali dodatkowe miejsca parkingowe, dzięki 

powstałemu w ramach „Odnowy wsi” parkingu przy skrzyżowaniu ul. Grunwaldzkiej z ul. 

Lipową. Miłośnicy sportu i rekreacji zyskali zmodernizowane boisko sportowe a w 

najbliższym  miesiącu do użytku oddane zostanie profesjonalne boisko do piłki nożnej 

oświetlone czterema lampami hybrydowymi wykorzystującymi energię odnawialną. 

Inwestycja ta powstaje na terenie przyległym do Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 

Ponadto gmina Ryjewo w latach 2007-2013 realizowała z udziałem środków unijnych 

wodociąg dla Sołectwa Benowo, w miejscowości Trzciano zbudowano scenę i urządzono 

miejsce rekreacji oraz odrestaurowano zabytkową kapliczkę, wybudowano świetlicę wiejską 

w Rudnikach, wyremontowano i wyposażono świetlicę w Trzcianie i Ryjewie, wybudowano 

9 placów zabaw na terenie gminy, zakupiono kajaki dla mieszkańców. W kolejnym okresie 

programowania Gmina Ryjewo planuje skupić się na modernizacji oczyszczalni ścieków w 

Mątowskich Pastwiskach oraz poprawie stanu dróg.    

 

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Podsumowanie działalności Rady Gminy Ryjewo w VI kadencji w latach 2010-

2014. 
 

Pan Kazimierz Zima: Wysoka Rado, Panie Wójcie,  Drodzy Goście, Szanowni Państwo. 

Dobiega  końca  szósta kadencja  samorządów  gmin  w  Polsce. Obejmowała ona  okres  4  

lat  począwszy od 21 listopada 2010 roku.  Pragnę w skrócie podsumować te lata w 

działalności naszego samorządu i przedstawić Państwu oraz mieszkańcom naszej Gminy, 

czym jako wybrani przez nich radni zajmowaliśmy  się  w  tym  okresie.   
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 Zasadniczą formą działania Rady Gminy jest sesja. Na pierwszej sesji w dniu 30 

listopada 2010 roku Rada dokonała wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego 

Rady, przewodniczących  komisji stałych oraz składy osobowe komisji. Ustawowy skład 

Rady wynosi 15 radnych. W okresie tych czterech lat Rada obradowała na 40 sesjach i 

podjęła 257 uchwał. W ciągu czterech lata jedynie w trzech przypadkach Regionalna Izba 

Obrachunkowa unieważniła podjęte przez nas uchwały a w jednym przypadku stwierdziła 

nieistotne naruszenie prawa. A przypomnę było ich 251. Frekwencja radnych wyglądała 

następująco. Podczas obrad 7 sesji mogliśmy pochwalić się 100% obecnością wszystkich 

radnych. Najniższa frekwencja wyniosła 80%  natomiast  średnia frekwencja wyniosła aż 

93%. Co roku podjęliśmy wiele ważnych i potrzebnych naszej Gminie uchwał.  Tradycyjnie 

już wszystkie uchwały, które podejmowaliśmy na sesjach były analizowane na posiedzeniach 

wszystkich komisji stałych. Od początku kadencji radni pracowali w czterech komisjach: 

1. Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego, której 

przewodniczyła Pani Barbara Wolak.  

2. Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, której 

przewodniczył Pan Andrzej Barcik a następnie Bernadeta Łukaszewska 

3. Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu i Usług, 

której przewodniczył Pan Jerzy Paradowski 

4. Komisji Rewizyjnej, której przewodniczył Pan Zbigniew Reducha. 
Komisje odbyły 46 posiedzeń na których omawiane były zarówno projekty uchwał 

przygotowanych na sesje jak i sprawy tematycznie związane z każdą komisją. Podczas 

posiedzeń komisji bardzo często gościliśmy kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

którzy przedstawiali nam relacje z działalności swoich jednostek. Zarówno na komisjach jak i 

sesjach bardzo wnikliwie analizowaliśmy projekty uchwały budżetowej, którym tak jak i 

uchwałom związanym z podatkami i opłatami za wodę i odpady, towarzyszyło wiele 

kontrowersji. Wiele razy stawaliśmy przed dylematem czy może lepiej przyjąć wyższe stawki 

podatku, które pozwolą nam zrealizować dodatkowe inwestycje, tak potrzebne naszej gminie, 

czy może pozostawić podatki na niższym poziomie z uwagi na trudną sytuację mieszkańców 

naszej gminy. To były naprawdę trudne decyzje.  

 W swojej  pracy Rada zajmowała się  tematami wynikającymi z  rocznych planów 

pracy. Plany pracy sporządzane były na podstawie  zgłaszanych przez Nas  potrzeb.  

Przynajmniej raz w roku omawialiśmy takie kwestie jak: 

- kultura  i upowszechnianie czytelnictwa, 

- służba zdrowia w gminie, dostępność do poradni specjalistycznych,    

- działalność ochotniczych straży pożarnych, 

- funkcjonowanie policji,   

- bezrobocie w gminie,  

- temat dróg,  którym zajmowaliśmy się najczęściej. Znamy dobrze stan dróg wojewódzkich 

na terenie naszej gminy i to one najczęściej spędzały nam sen z powiek, dlatego pocieszające 

jest to, że jedna z pięciu dróg wojewódzkich z naszej gminy jest aktualnie modernizowana. 

Chciałbym w tym miejscu zapewnić mieszkańców dolnego terenu, że tak jak my wspólnie 

walczyliśmy o modernizację tej drogę, jeśli będzie nam to dane, będziemy również walczyć o 

pozostałe drogi, bo wiemy jak ważne są one, w szczególności dla rolników.  

 Rok 2010 i 2011 to czas realizacji jednej z największych inwestycji w tej kadencji 

czyli budowy budynku szkoły podstawowej dla klas 0-3 wraz z pomieszczeniami Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Ryjewie. Uczniowie mają do dyspozycji 9 sal oraz jedną pracownię 

eksperymentalno-doświadczalną, mały amfiteatr a Gminna Biblioteka Publiczna zyskała 

nowoczesne przestronne pomieszczenia w których niejednokrotnie spotykaliśmy się na wielu 

wieczorkach poetyckich i nie tylko.  



Strona 4 z 5 
 

 Koniec roku 2012 upłynął Nam pod znakiem prac nad znowelizowaną ustawą 

dotyczącej utrzymania czystości i porządku w gminie. Bardzo dużo czasu na posiedzeniach 

komisji poświęciliśmy na przeanalizowanie tych zmian i znalezienie takiego rozwiązania, 

które będzie najmniej obciążające dla naszych mieszkańców. Mamy nadzieję, że nowelizacja 

ustawy o utrzymaniu czystości wpłynie na wygląd naszych lasów i poboczy, które do tej pory 

pozostawiały wiele od życzenia. Rok 2013 natomiast będziemy pamiętać jako rok w którym 

zdecydowaliśmy się na likwidację po 20 latach działalności Zakładu Budżetowego 

„Pomezania”. Zadania którymi do tego czasu zajmował się  Zakład obecnie wykonuje Referat 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu Gminy w Ryjewie.  

 Zapoczątkowany jeszcze w poprzedniej kadencji bo po raz pierwszy w 2009 roku, 

fundusz sołecki, do tej pory służy mieszkańcom. Co roku mieszkańcy sołectw decydują 

podczas zebrania wiejskiego na co przeznaczyć przekazane im środki.  

 W trakcie VI kadencji jak już wcześniej wspominał pan Wójt wykonanych zostało 

kilka ważnych inwestycji. Poza wspomnianym już budynkiem Zespołu Szkól w Ryjewie 

powstał również punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, który znajduje się na 

oczyszczalni ścieków w Mątowskich Pastwiskach. W szczególności młodzież ucieszyła 

modernizacja boiska leśnego w Ryjewie jak również budowa nowego boiska 

wielofunkcyjnego przy Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. W ciągu czterech lat Gminny 

Ośrodek Kultury zyskał najwięcej. Powstała filia GOK w Rudnikach wraz z parkingiem oraz 

palcem zabaw. Modernizowana została istniejąca świetlica w Trzcianie. Aktualnie 

realizujemy program zagospodarowania terenu przy GOK, co możemy sami zobaczyć. Myślę, 

że upiększy on znacznie wizerunek stolicy naszej Gminy.  

 W trakcie obecnej kadencji świętowaliśmy 25 lecie istnienia samorządu, co w 

szczególności dla Nas Radnych jest ważne. Samorządy uzyskały autonomię i możliwość 

podejmowania decyzji we własnym imieniu. W tym miejscu chciałbym złożyć szczególne 

podziękowania radnej Barbarze Wolak oraz radnemu Aleksandrowi Grochowskiemu którzy 

przez te 25 lat istnienia samorządu gminnego byli Radnymi wszystkich sześciu kadencji, a jak 

wiemy również i wcześniej działali w samorządzie. Pięcioma kadencjami mogą poszczycić 

się radni Bogdan Barcik  oraz Jerzy  Paradowski, czterema kadencjami Jan Koczara oraz 

Kazimierz Zima.  

 Tak w olbrzymim skrócie przedstawiają się nasze dokonania w kadencji 2010-2014. 

Ich ocenę pozostawiamy mieszkańcom naszej Gminy, którym życzę jak najlepszych decyzji 

w zbliżających się wyborach Wójta Gminy i radnych, zaś naszym następcom - przyszłej 

Radzie - życzę aby potrafiła patrzeć dalekosiężnie, koncentrować się na rzeczach ważnych i 

wybierała zawsze rozwiązania sprzyjające rozwojowi naszej Gminy.  

 Oczywiście chciałbym też wyrazić kilka słów podziękowań. Na wstępie dziękuję 

wszystkim Państwu za udział w Sesjach. Za całą pracę i zaangażowanie pragnę też z tego 

miejsca w imieniu całej Rady podziękować Panom Wójtom, wszystkim pracownikom Urzędu 

Gminy, dyrektorom i kierownikom jednostek organizacyjnych Urzędu Gminy, dyrektorom 

placówek oświatowych, przedstawicielom organizacji społecznych i sportowych, 

stowarzyszeniom, Ochotniczym Strażom Pożarnych, Policji, Gminnemu Ośrodkowi Kultury, 

Niezależnemu Klubowi Samorządowemu. Dziękuję Sołtysom za ich pracę w najmniejszych 

jakże ważnych komórkach samorządu,  swoich sołectwach. Dziękuję także mieszkańcom, 

którzy zawsze starali się nas wspierać w podejmowanych  działaniach.  

 W sposób nader szczególny dziękuję Wam koleżanki i  koledzy radni. To też min. 

dzięki Wam ostatnie 4 lata nie były stracone.  To był dla mnie zaszczyt i przyjemność móc 

przewodniczyć takiemu zespołowi. Jeśli były z mojej strony niedociągnięcia – przepraszam. 

 Na samym końcu chciałabym w Naszym imieniu szczerze podziękować Panu Wójtowi 

Józefowi Gutowskiemu, który kończy swoja 16 letnia pracę. Pani Wójcie, pamiętam kiedy 

razem rozpoczynaliśmy przygodę z samorządem. Mam nadzieje, że tak jak My również i Pan 
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uzna naszą współpracę na dobry okres, czas w którym w Naszej Gminie działo  się wiele 

dobrego. W związku z tym, że ta kadencja kończy Pan prace na stanowisku Wójta Gminy 

Ryjewo proszę w imieniu moim własnym jak i całej Rady przyjąć skromne podziękowanie za 

trud i zaangażowanie jakie włożył Pan w rozwój naszej Gminy.  

 

Przewodniczący Rady wraz z Zastępcą Wójta wręczyli kwiaty oraz podziękowanie Panu 

Józefowi Gutowskiemu.  

 

Pan Józef Gutowski: Chciałbym podziękować moim współpracownikom, pracownikom 

Urzędu Gminy w Ryjewie, kierownikom  jednostek GOPS, GOK, GBP oraz szkół jak 

również Radnym i Sołtysom za 16 lat współpracy. Dziękuję przedstawicielom Policji za 

udział w tych 16 latach i pracy na rzecz bezpieczeństwa naszych mieszkańców.  Przez ten 

okres wszyscy zdążyliśmy się dobrze poznać i zrobić dużo dobrego dla Gminy Ryjewo i za to 

szczególnie Wam wszystkim dziękuję. Nowym Radnym życzę dużo wytrwałości i zapału.  
 

Kierownicy jednostek organizacyjnych wręczyli kwiaty Wójtowi Gminy Ryjewo Panu Józefowi 

Gutowskiemu.  

 

Przewodniczący Rady: Wiem, że w zbliżających się wyborach samorządowych większość z nas 

będzie ubiegała się o mandat radnych czy wójtów. Wszystkim szczerze życzę powodzenia.  

 
 

Przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy oraz Zastępcą Wójta wręczyli radnym pamiątkowe 

podziękowania w uznaniu za pracę w kadencji w latach 2010-2014.  

 

W dalszej części obrad Wójt Gminy oraz Zastępca Wójta wręczyli Panu Kazimierzowi Zimie 

dyplom podziękowania za współpracę w mijającej kadencji. 

 

Przewodniczący Rady dziękując za współpracę w minionych czterech latach w imieniu Rady 

Gminy wręczył kwiaty pracownikom Urzędu Gminy Pani Małgorzacie Kubic, Pani Małgorzacie 

Zdunek oraz Pani Dorocie Czerkies.  

 

Ad.6. Interpelacje i zapytania radnych./Ad.7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 
 

Radna Barbara Wolak: W imieniu mieszkańców chciałbym podziękować Wójtom, za 

starania jakie włożyli w to by wyremontowano drogę wojewódzką jednocześnie proszę 

Policję o to by nie dopuścili do zbyt szybkiej jazdy tą drogą.  

  

Ad.8. Zakończenie obrad.   

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLI sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 


